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Protokół  

z posiedzenia Komisji Finansowo – Gospodarczej 

odbytego w dniu 22 marca 2011r. 

 

 Posiedzenie Komisji rozpoczął o 9:10 Przewodniczący Komisji, pan Kazimierz 

Lesiński. W posiedzeniu udział wzięli: 

 

Kazimierz Lesiński 

Katarzyna Ratajczak 

Tomasz Maćkowiak 

Katarzyna Ratajczak 

Krzysztof Socha 

Krzysztof Świątczak 

 

oraz  

 

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Z-ca Wójta/Sekretarz Gminy- Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Komendant Komisariatu Policji w Kórniku – asp. szt. Eugeniusz Sierański 

p.o. Kierownik referatu prewencji Komisariatu Policji w Kórniku - Arkadiusz Bielecki 

Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa – Monika Nowicka 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Lesiński 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Bezpieczeństwo w gminie. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1 porządku posiedzenia 

Na wstępie p. Sierański zapewnił, iż dzielnicowy, który jest przypisany do Gminy 

Kleszczewo, w kwietniu wróci do swojego rejonu. Wyjaśnił, że z powodów obiektywnych 

Arkadiusz Bielecki, o którym mowa, musiał zastępować innego policjanta, jednak w 

najbliższym czasie powróci do swych podstawowych obowiązków. 
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Następnie przedstawił zestawienie dotyczące zagrożenia przestępczością na terenie 

Gminy Kleszczewo w porównaniu z całym rejonem Komisariatu Policji w Kórniku w 2010 

roku (w załączeniu). 

Komendant dodał, iż w Gminie Kleszczewo brakuje policji przez wzgląd na rosnącą 

liczbę mieszkańców, ale decyzję o utworzeniu rewiru podejmuje Komenda Wojewódzka. 

Powiedział, że problem widoczny jest m.in. na os. Kwiatowym i Lipowym, gdzie ginie 

najwięcej samochodów. 

• Pani Sekretarz powiedziała, że nocą na terenie gminy nie widać patroli policji. 

Wieczorami samochody ciężarowe jeżdżą w miejscach niedozwolonych, a w 

Krerowie dochodzi do częstych kradzieży -mieszkańcy nie czują się bezpiecznie. 

• Radny Świątczak dodał, że na uliczkach osiedlowych kilka osób jeździ bardzo szybko 

nie przestrzegając obowiązujących znaków. 

• Komendant powiedział, że trzeba mieć na uwadze fakt, że tiry często wożą materiały 

na budowę. W kwestii poruszonej przez radnego Świątczaka odpowiedział, że 

przepisy łamią mieszkańcy osiedla i dodał, że wytoczono sześć spraw przeciwko 

łamiącym przepisy na os. Kwiatowym. Policji nie stać na kolejny radiowóz, 

rozwiązaniem pozostaje instalowanie fotoradarów oraz utworzenie straży gminnej, co 

bardzo obciąża budżet gminy. Niewątpliwą zaletą gminnej straży jest wpływ 

samorządu na plan pracy oraz wpływ z mandatów jest do budżetu gminy. 

• Wójt powiedział, że miesiąc temu rozmawiał z Komendantem Komendy 

Wojewódzkiej i prawdopodobnie uda się utworzyć w gminie rewir. 

• Radny Świątczak zapytał o parkowanie na os. Kwiatowym i próbował wypracować 

najlepszą możliwość rozwiązania kłopotliwej organizacji ruchu w tym miejscu. 

• Pani Sekretarz powiedziała, że w godzinach wieczornych na placach zabaw 

przebywają osoby powyżej 14 roku życia, spożywają alkohol, demolują sprzęt, 

wyprowadzają psy. Poprosiła o zwrócenie uwagi na ten proceder i przekazała 

Komendantowi regulamin przebywania na placach zabaw. 

• Przewodniczący zapytał, czy będąc świadkiem wyrzucania śmieci wystarczy podać w 

zgłoszeniu spisane numery rejestracyjne. Komendant potwierdził i dodał, że po 

zgłoszeniu zostanie spisany protokół, sprawa trafia do sądu, który wyznacza karę.  

• Pani Sekretarz zwróciła uwagę na liczne przestępstwa na terenie Krerowa i Markowic. 

Komendant powiedział, że zdarzenia te mają miejsce od niedawna, podejrzewa się o 

nie grupę spoza gminy, prawdopodobnie z Kostrzyna i Środy Wlkp. 
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• Wójt powiedział, że kierowcy przekraczają dozwoloną na ul. Sportowej prędkość. W 

związku z tym zapytał, czy gminny radar jest przechowywany na jej terenie. 

Komendant powiedział, że radar jest własnością gminy Kleszczewo i nie zostaje 

nikomu wypożyczony. 

• Przewodniczący Rady Gminy, p. H. Lesiński poprosił o przygotowanie listy z 

numerami telefonów poszczególnych dzielnicowych, Komendant zapewnił, że lista 

zostanie sporządzona i wręczona podczas sesji rady.  

• Radny Maćkowiak zaapelował o zwiększenie liczby nocnych patroli. Komendant 

powiedział, że od czterech lat co noc jeden patrol jest na terenie gminy. Poinformował 

o możliwości wprowadzenia patroli dodatkowo płatnych – opłaca je gmina, a 

policjanci wykonują zlecone przez Radę zadania. Koszt patrolu to 200zł/policjant. 

Patrolujący za pośrednictwem Komendy Wojewódzkiej otrzymują wynagrodzenie za 

dodatkową pracę. Dodał, że jest to dobra alternatywa dla straży gminnej, choć 

pieniądze z mandatów nie zasilają budżetu gminy. 

Patrole odbywają się za porozumieniem gminy z Komendą Wojewódzką na podstawie 

uchwały.  

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący poprosił o zreferowanie projektów uchwał. 

1. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr VI/36/2011 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości położonej w 

miejscowości Tulce. 

• Radna Ratajczak powiedziała, że prefabrykowane fundamenty uznaje się za nietrwale 

związane z ziemią, więc można na działce przeznaczonej pod rekreację wybudować 

dom i tym samym obejść prawo. 

 

2. Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr VI/37/2011 w sprawie nadania 

nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo i Tulce. Radni opowiedzieli się za 

nazwami: Jesionową, Zaciszną i Strumykową. 

 

3. W dalszej kolejności Wójt przedstawił projekt uchwały nr VI/38/2011 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gm. Kleszczewo w 
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miejscowościach Komorniki, Gowarzewo, Krzyżowniki, Tulce, Markowice, Śródka, 

Krerowo, Kleszczewo, Zimin, Bylin oraz projekt uchwały nr VI/39/2011 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gm. Kleszczewo obejmującego działki położone w 

Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i Komornikach. 

Wójt powiedział, że wyłączenie działki w Tulcach spod zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego przywróci jej pierwotne przeznaczenie i pozwoli na 

budowę pawilonu handlowo - usługowego przy ul. Poznańskiej w Tulcach. 

• Radny Świątczak zapytał, czy wybudowanie pawilonu w tym miejscu nie spowoduje 

likwidacji znaku d-40. Zauważył, że będzie się tworzył przy wyjeździe korek. 

• Radna Ratajczak powiedziała, że istnieje możliwość, że budynek będzie wysoki na 

cztery kondygnacje. Wójt zapewnił, że tak wysoki budynek na pewno w tym miejscu 

nie powstanie. 

 

4. Następnie Wójt przeszedł do omówienia projektu uchwały nr VI/40/2011 w sprawie 

przystąpienia Gminy do Gminnej Spółki Wodnej. Wyjaśnił, że spółka jest organizacją 

rolników, której zadaniem jest utrzymanie i rozwój sieci i urządzeń melioracyjnych. 

Każdy posiadacz gruntów rolnych powinien należeć do spółki. Członkowie spółki 

zobowiązani są do opłacania składek na działalność organizacji. Powiedział, że gmina 

jest w posiadaniu ok. 50ha gruntów rolnych, dlatego porządkując zapis prawny 

przystępuje do spółki. Dodał, że grunty rolne gminy użytkowane są przez 

dzierżawców, którzy opłacają należne składki na rzecz spółki wodnej. 

 

5. W dalszej części Wójt przedstawił propozycję flag i herbu zaproponowanych przez 

heraldyka. 

6. Następnie p. Sekretarz omówiła projekt uchwały nr VI/44/2011 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie diet dla radnych. Powiedziała, że zmiana uchwały wynika z 

potrzeby doprecyzowania przepisów obliczenia stawki należnej za podróż służbową 

radnych prywatnymi samochodami i szczegółowo omówiła wprowadzone zmiany.  

Pani Sekretarz dodała, że projekt uchwały nr VI/48/2011, który został 

przedłożony radnym,  nie jest uwzględniony w porządku sesyjnym, ponieważ prośba o 

uchwalenie zmiany przyszła ze Starostwa Powiatowego po ustaleniu porządku obrad.  
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7. W dalszej kolejności p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr VI/45/2011 w 

sprawie zmiany budżetu na 2011r. Zmiany w uchwale dotyczą zmniejszenia kosztów 

budowy drogi powiatowej. 

 

8. Następnie p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr VI/46/2011 w zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2011-2024. 

Powiedziała, że podjęcie tej uchwały wiąże się ze zmianami w uchwale budżetowej, o 

które musi być zaktualizowany załącznik do Prognozy. 

 

9. W dalszej kolejności p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr VI/47/2011 w sprawie 

pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego. Powiedziała, że przy zmianie 

uchwały budżetowej, która miała miejsce 23 lutego br., zabezpieczono środki na 

usuwanie wyrobów zawierających azbest w kwocie 15.000,00 zł. Podjęcie uchwały 

stanowić będzie podstawę do zawarcia umowy z Powiatem na wykonanie zadania. 

 

10. Następnie p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr VI/48/2011 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu na zadanie dotyczące remontu drogi 

powiatowej nr 2410P Swarzędz – Środa w miejscowości Kleszczewo”. Uchwała ta 

stanowić będzie podstawę do zawarcia umowy z Powiatem na wykonanie zadania. 

Pomoc finansowa zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu 

gminy na 2011r., w wysokości 1.339.050,00zł w tym na dofinansowanie własnych 

zadań bieżących 536.050,00zł oraz na dofinansowanie zadań inwestycyjnych 

803.000,00zł.  

Wójt powiedział, że powiat wprowadził zmiany w inwestycji, które już funkcjonują i 

zobowiązał gminę do podjęcia stosownej uchwały w tej kwestii do końca kwietnia br. 

Powiat nazwał inwestycję remontem, a nie przebudową – zmiana nomenklatury 

wymaga zmian w uchwale. Dodał, że inwestycja będzie mniej kosztowna, a z 

zaoszczędzonych w ten sposób pieniędzy przeprowadzona zostanie budowa chodnika. 

 

11. W dalszej kolejności p. Monika Nowicka przedstawiła propozycję projektu uchwały w 

sprawie wyłapywania zwierząt, której uchwalenia wymaga ustawa.  

 

 

Po wyczerpaniu tematów, o godzinie 12:55, Przewodniczący zamknął posiedzenie. 
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Protokołowała:     Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 

Elżbieta Zimniak                   Przewodniczący Komisji   
       

        Kazimierz Lesiński 

 


